
LDAnieuwsbrief 149                                                                  1                                                                       december 2024 

                              
NIEUWSBRIEF  149  

 
december 2024 

 

Agenda 
 
 

maandag 27 januari 
openbare fractievergadering 

mfc de Doorbraak, Kreileroord 
 

donderdag 30 januari 20.00 uur 
raadsvergadering 

 
maandag 17 februari 

openbare fractievergadering 
dorpshuis Hippo, Hyppolytushoef 

 
dinsdag 25 februari 20.00 uur 

raadsvergadering 
 
 

In dit nummer 
 

verslag ledenvergadering  
 

lezers schrijven 
 

verslag  fractievergadering 

  
uit de fractie 

 
LDA stelt vragen over  

hondenlosloopgebieden 
 

politieke vragen  
 

gemeente Hollands Kroon gaat meer 
openbaar vergaderen 

 
zorgvuldig omgaan met vestiging van 

essentiële datacenters 

Colofon 
 

bestuur 
 

voorzitter 
Jos Witte                                          0223-533159 
voorzitterlada@ldahollandskroon.nl 
 
Secretaris      
Nel Slob                                           0224-541718 
secretariaatlada@ldahollandskroon.nl 
 
penningmeester 
Lavinia Grooten                               06-14891872 
penningmeesterlada@ldahollandskroon.nl 
 

 
fractie 

fractievoorzitter 
Henk van Gameren                         Wieringerwaard 
06-24441659 
henkvangameren@hollandskroon.nl 
 
fractieondersteuner 
Daan Pruimboom                             Hippolytushoef 
06-81090074 
daanpruimboom@hollandskroon.nl 
 
fractiesecretaris 
Peter Couwenhoven                        Nieuwe Niedorp        
06-25311671  
fractie@ldahollandskroon.nl 
 

redactie 
laagzij@gmail.com 

 
https://ldahollandskroon.nl 

 
bank NL03 RABO 0123077966    

 tnv penningmeester LADA 

Wij wensen u 
 fijne feestdagen  

en een gezond 2025 



LDAnieuwsbrief 149                                                                  2                                                                       december 2024 

Verslag  ledenvergadering  van  9  december jl. 
 
Op 9 december werd in De Meerbaak te Middenmeer de najaar ledenvergadering gehouden. 
Op de agenda stond onder andere een korte terugblik over het afgelopen half jaar en een vooruit-
blik naar 2025 op het programma. Het belangrijkste agendapunt was de vooruitblik naar 2025 
waarin de voorbereiding op de gemeenteraadsverkiezing welke gehouden wordt op 18 maart 
2026 moet plaatsvinden. 
 
Vanuit het bestuur wordt aangegeven dat, zoals het nu gaat de samenstelling van het bestuur 
met een voorzitter, penningmeester en secretaris prima is.               
 
Vanuit het huidige college worden (nog steeds) weinig nieuwe zaken opgepakt. Maandelijks wordt 
vanuit de fractie teruggekoppeld via de nieuwsbrief en hier valt op dit moment niets aan toe te 
voegen.  
 
Zoals eerder aangegeven was het plan om met de aangeschafte marktkraam op pad te gaan om 
bij de inwoners op te halen wat er speelt en de naamsbekendheid en zichtbaarheid van LDA te 
vergroten. Inmiddels zijn we als “LDA on Tour” drie keer met de kraam op pad geweest: septem-
ber in het winkelcentrum Anna Paulowna, oktober Winkelhart Niedorp en begin december Wierin-
germeer. Alle drie de keren merkten we dat deze actie door de inwoners gewaardeerd werd en 
hebben we nuttige zaken aangereikt gekregen. Het is de bedoeling om vanaf maart/april 2025 
LDA on Tour maandelijks voort te zetten. 
 
Verder werd het concept campagne draaiboek besproken. Vanuit de aanwezige leden werd er 
waardering uitgesproken over de compleetheid van het draaiboek en waren er dan ook weinig op- 
of aanmerkingen. 
 
Er blijken een aantal geïnteresseerde jonge inwoners te zijn die binnenkort een openbare fractie-
vergadering willen bijwonen. Een positief bericht daar het goed is dat de partij ook jonge inwoners 
aan zich weet te binden. 
 
Op de LDA-site staat prominent een oproep aan geïnteresseerden in de lokale politiek om zich 
eens aan te melden voor een openbare fractievergadering. Wie weet wat dat nog oplevert. 

VAN  HET  BESTUUR 

 
 
 
 
 
 
 
Hoi Daan, 
  
Toen ik laatst bij jullie een keer bij de partij bijeenkomst was had ik het ook over de hondenlos-
loop gebieden. Van de week zijn er in Wieringerwerf borden rond de Terp gehangen dat de hon-
den daar aangelijnd moeten zijn. Er is daar nu dus geen plek meer om honden te laten spelen 
en socialiseren. Voorheen was De Terp een ontmoetingsplek. Zou fijn zijn als er in het nieuwe 
park ook weer een plek komt waar de hondenbezitters elkaar weer kunnen ontmoeten. Er is 
vanuit de gemeente een keer een schrijven of publicatie geweest waarin stond dat je je hond in 
Winkel los kunt laten lopen. Dat is toch geen optie als je in Wieringerwerf woont. Een hond heeft 
elke dag voldoende beweging nodig en daar hoort ook even uitrennen bij. Ik hoop dat jullie hier 
wat mee kunnen. 
 
Groetjes Josina 

LEZERS  SCHRIJVEN 
Artikelen/brieven in deze rubriek zijn voor verantwoordelijkheid van de indiener. 

Alleen ondertekende artikelen worden opgenomen. 
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Solitaire windturbines                                                                                                                                                     
Bij het ontstaan van de plannen voor het wind-
park in de Wieringermeer werd opgenomen dat 
de solitaire molens moesten verdwijnen. Later 
werd deze termijn met vijf jaar verlengd wat be-
tekent dat ze in 2026 daadwerkelijk gesloopt 
moeten worden. Nu kwam daar verzet tegen 
van de windunie, eigenaren van deze solitaire 
molens,  met de motivatie dat het zonde zou 
zijn om goed functionerende molens te slopen 
terwijl de vraag naar schone energie groot is. 
Deze plannen werden in beslotenheid bespro-
ken, waaronder twee maal in een seniorencon-
vent waarin alleen de fractievoorzitters verte-
genwoordigd zijn. Het betekent dat alles wat 
daar besproken wordt onder geheimhouding 
valt. Reden voor de fractie om daar niet aan 
deel te nemen. Het heeft geresulteerd in een 
voorstel op de besluitvormende agenda om tot 
sloop van de molens over te gaan, dat is dan 
weer positief nieuws waarmee eerder gedane 
toezeggingen waar gemaakt worden.  LDA zal 
dan ook instemmen om tot de sloop van deze 
windturbines over te gaan.  
 
Beleidskader landschappelijke inpassing 
bedrijventerreinen                                                             
In de vorige raad is het concept met grote 
meerderheid, alleen CDA en VVD stemden te-
gen,     aangenomen en het bevreemdt de frac-
tie dat definitieve beleidskader weer in de oor-
deelvorming geagendeerd staat. LDA ziet daar 
de noodzaak niet van in en zal voor stemmen. 
 
Vergaderen in beslotenheid                                                                                                                                      
De huidige coalitie heeft als motto ‘Samen bou-
wen aan vertrouwen’ maar maakt dat niet waar. 
Met het invoeren van het zgn BOT-model  
wordt nu veel in beslotenheid vergaderd waar-
door inwoners van onze gemeente geen kennis 
kunnen nemen van de besluitvorming in de 
raad. LDA werkt daar niet aan mee. De werk-
groep bestuurlijke vernieuwing heeft na evalua-
tie van deze werkwijze een voorstel ter besluit-
vorming ingediend om het besloten karakter op 
te heffen en deze vergaderingen openbaar te 
maken. Ook vinden er vergaderingen van het 
seniorenconvent, waaraan alleen de fractie-
voorzitters mogen deelnemen, plaats waarop 
geheimhouding rust waardoor de overige 

raadsleden informatie onthouden wordt. Onze 
fractie staat voor openheid en inwoners betrek-
ken bij de besluitvorming en boycot dit soort 
besloten vergaderingen. LDA zal voor het inge-
diende voorstel stemmen, hoewel afgewacht 
moet worden hoe hier mee omgegaan wordt. 
De fractie heeft  hier ook vragen ingediend bij 
het college en wil onder meer weten hoe vaak 
er in beslotenheid vergaderd is, wat het college 
daar van vindt en vraagt ook of het college 
door de vorige minister van binnenlandse za-
ken, die een duidelijke afwijzende mening had 
over het vergaderen in beslotenheid, op de vin-
gers is getikt. 
 
Dahliapark                                                                                                     
Bij het graven van de sloot ter afscheiding van 
park De Meet en het Dahliapark zijn duidelijke 
afspraken met de projectontwikkelaar en ge-
meente gemaakt. Er wordt geconstateerd dat 
daar vanaf geweken wordt en de sloot afbuigt 
het park in. Daar zijn op 4 mei 2022 door ons 
vragen over gesteld  waarop duidelijk antwoord 
is gekomen. De fractie heeft vragen aan het 
college gesteld waarom van deze afspraken 
afgeweken wordt. 

Verslag  fractievergadering   
9  december 

 
Op de vergadering, voorafgaand aan de ledenvergadering, in De Meerbaak in  Middenmeer wer-
den twee onderwerpen behandeld die op de oordeelvormende agenda van de raadsvergadering 
staan en belangrijk zijn voor de fractie. Daarnaast kwamen er nog een aantal andere zaken aan 
de orde. 

 
openbare fractievergadering 

 
maandag 27 januari 
aanvang 20.00 uur   

 
locatie: 

Mfc De Doorbraak 
Bollenstraat 66, 1773 AK Kreileroord  
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UIT  DE  FRACTIE 

De laatste raadsvergadering in dit jaar had twee punten in de oordeelvorming waarover stevig ge-
debatteerd werd, de kleine windmolens en het blue fish center. De vergadering werd afgesloten 
met het afscheid van OHK-raadslid Lars Ruiter. In zijn slotwoord zei hij trots te zijn op de motie  
destijds samen met onze fractieondersteuner Daan Pruimboom ingediend die het mogelijk maak-
te om politiek onder de aandacht van jongeren te brengen op scholengemeenschap Wieringer-
land.  

Concept beleidskader kleine windturbines 
Ter uitvoering van de wens van de gemeente-
raad van 2022, de programmabegroting 2024-
2027 en de raadsvergadering van 19 septem-
ber 2024 is een beleidskader voor kleine wind-
turbines in Hollands Kroon ontwikkeld. Het be-
leid voorziet in mogelijkheden voor plaatsing 
van kleine windturbines met een maximale 
as-hoogte van 15 meter op agrarische bouw-
vlakken in het buitengebied. De raad wordt 
voorgesteld om het concept beleidskader vast 
te stellen en vrij te geven voor inspraak/
participatie. Tijdens de raadsvergadering van 
19 september 2024 heeft de raad de wens ge-
uit om het beleid te verruimen met stedelijke 
functies in het buitengebied van minimaal 1 
hectare. Deze versie van het beleid is opgeno-
men in een tweede bijlage bij het voorstel maar  
is niet opgenomen in het voorstel om ook te 
worden betrokken in het voorstel tot participa-
tie. CDA, VVD en GL dienden een amende-
ment in om dit wel mogelijk te maken: 
De conceptbeleidskaders kleine windturbines, 
zoals opgenomen in bijlagen 1 en 2 vrij te ge-
ven voor inspraak/participatie. 
 
Hoewel participatie een speerpunt van LDA is, 
hebben wij de motie niet mede ingediend maar 
wel gesteund. De reden is dat participatie aan 
de voorkant moet plaats vinden. De inwoner 
moet betrokken worden in de besluitvorming en 
niet achteraf een oordeel geven over vastge-
stelde conceptbesluiten. Het amendement 
werd verworpen met de krappe meerderheid 
van 15 -14. Tegen stemde de hele coalitie van 
OHK, SHK, Pvda en D66, minus OHK-lid Lars 
Ruiter. Deze coalitie die op papier participatie 
beleid, er ook een participatie verordening 
heeft aangenomen, maar er geen gevolgen 
aan geeft. Onze fractievoorzitter stond toen 
voor een gewetensvraag hoe te stemmen. Wij 
hebben als partij uitgesproken voor de moge-
lijkheid om deze windmolens op agrarische be-
drijven toe te staan. Nu werd het voorstel in 
stemming gebracht zonder de uitgebreidere 
participatie mogelijkheden en dat heeft bij Henk 
de doorslag gegeven om met een stemverkla-
ring tegen het voorstel te stemmen. Ook CDA-
lid Reginald Visser stemde tegen.  

De stemverklaring 
kwam er op neer 
dat zij weliswaar 
voorstander zijn 
van het mogelijk 
maken tot het 
plaatsen van de 
kleine molens 
maar dat partici-
patie dermate be-
langrijk is dat dit 
de doorslag gaf 
voor hun tegen-
stem. 
 
Oprichting organisatie Blue Food Centrum 
Wieringen 
Raadsbreed waren er veel vragen over de 
haalbaarheid van dit ambitieuze plan waarvoor 
een bedrag van € 450.000,- werd gevraagd. 
Een eigen investering van de gemeente om 
aanspraak te kunnen maken op de rijkssubsi-
die die voor het project beschikbaar is. Het ont-
breken van een duidelijk businessplan en plan 
van aanpak werd veelvuldig aan de orde ge-
steld. Onze fractievoorzitter: “Ik gun Den Oever 
het allerbeste maar hoe kan zo’n kleine haven 
als Den Oever overleven en concurreren met 
IJmuiden?  Wat zijn daarvoor uw plannen. Ik  
vraag een marktonderzoek.” 
De beantwoording van het college op de vele  
vragen overtuigde de raad om unaniem in te 
stemmen met het voorstel. 
 
Beleidskader landschappelijke inpassing 
bedrijventerreinen 
De landschappelijke inpassing van bedrijven-
terreinen heeft een aanzienlijke impact op het 
landschap van de gemeente. Dit voorstel intro-
duceert richtlijnen en regels voor de landschap-
pelijke inpassing van nieuw te ontwikkelen be-
drijventerreinen en bestaande bedrijventerrei-
nen die uitbreiden, zodat dit goed wordt inge-
past en bijdraagt aan eenheid en herkenbaar-
heid  om de landschappelijke inpasbaarheid en 
vergroening van bedrijventerreinen te realise-
ren. De raad stemde unaniem in met het voor-
stel. 
                                                                       > 
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Verordening kwijtschelden gemeentelijke 
belastingen 
De PvdA diende een amendement in waarin 
ook de ozb voor woningen voor kwijtschelding 
in aanmerking komt. Daar kwam vanuit de 
raad veel kritiek op want bij het vaststellen van 
de kadernota en de begroting heeft de PvdA 
altijd ingestemd met de forse verhoging van de 
ozb-tarieven. Het was duidelijk dat de PvdA 
weinig steun zou krijgen waarna het amende-
ment terug getrokken werd.  
Een motie over hetzelfde onderwerp waarin 
het CDA het college vroeg de mogelijkheid te 
onderzoeken werd teruggetrokken na de toe-
zegging van het college om dit volgend jaar 
mee te nemen om te onderzoeken of er moge-
lijkheden zijn en wat de  consequenties zijn. 
 
Solitaire windmolens 
Het verzoek van de Windunie voor een half 
jaar uitstel om met een vernieuwd voorstel te 
komen om deze molens niet te slopen in 2026 
werd genegeerd. 
Het voorstel van het college  stond als besluit-
vormend geagendeerd. Daar bleef het ook 
staan. De raad had geen enkele behoefte om 
er nog woorden aan te besteden en met een 
unaniem meerderheid werd het windunie ver-
zoek afgewezen.  

Bindend advies omgevingsvergunning voor 
het aanleggen van vispaai- en opgroeiplaat-
sen Hoelmerdijk te Westerland 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwar-
tier (HHNK) is bezig met het creëren van stro-
mingsluwtes met plas-dras-gebieden voor vis-
paai- en opgroeiplaatsen in het Spuikanaal, 
Balgzandkanaal en het Amstelmeerkanaal. Dit 
initiatief is een locatie (Perceel Wieringen 
(WRG01) I 1329) tussen Hoelmerdijk nr. 2 en 
4 in Westerland. Het initiatief valt buiten de ka-
ders van het tijdelijke omgevingsplan en moet 
met een separate planologische procedure 
(Bopa) vergund worden. Hiervoor is een om-
gevingsvergunning aangevraagd. Deze aan-
vraag wordt behandeld onder de Omgevings-
wet. Hierop is de lijst van categorieën voor bin-
dend advies vastgesteld door uw raad van toe-
passing.  Met twee tegenstemmen van SHK 
werd dit voorstel aangenomen. 
Dit voorstel past uitstekend in de visie van 
LDA  over het combineren van wateropslag 
met natuurontwikkeling. Het is een mooie aan-
vulling op de eerdere ontwikkelingen op Wie-
ringen waar op voorstel van LDA de voormali-
ge stortplaats van bagger door het hoogheem-
raadschap is omgevormd tot waterberging an-
nex vispaaiplaats.  
                                                                       >

           LDA stelt vragen over hondenlosloopgebieden in Hollands Kroon 

Anna Paulowna – De fractie van Lokaal Demo-
cratisch Alternatief (LDA) heeft het college van 
Hollands Kroon vragen gesteld over  
de situatie rondom hondenlosloopgebieden in 
de gemeente. Volgens hondenbezitters zijn er 
weinig plekken waar honden vrij mogen rondlo-
pen en is het vaak onduidelijk waar dit wel is 
toegestaan. 
 
Een specifiek punt van zorg is het park rond de 
Terp in Wieringerwerf. Dit was vroeger een ont-
moetingsplek voor hondenbezitters, maar door 
nieuwe borden moeten honden hier nu aange-
lijnd zijn. Fractievoorzitter Henk van Gameren 
van LDA vraagt of er plannen zijn om een nieuwe ontmoetingsplek te creëren. 
 
Daarnaast wil de fractie weten of Winkel de dichtstbijzijnde loslooplocatie is 
voor inwoners van Wieringerwerf en wat het beleid van de gemeente is 
rondom losloopgebieden. Ook vraagt LDA om een overzicht van deze gebie-
den en om duidelijkheid hierover via de gemeentelijke website. 
 
Het college wordt verzocht op korte termijn te reageren. 
                                                              
                                                                 Hans Boskeljon,  www.regionoordkop.nl 
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Politieke  vragen 
 

 
 
 

 
 
De fractie heeft over een drietal onderwerpen vragen gesteld aan het college. De volledig vraag-
stelling is te vinden op onze website, https://ldahollandskroon.nl/ 
 
Vergaderen in beslotenheid 
Met het invoeren van het zgn BOT-model, een overleg met de Benen Op Tafel, waarin in onge-
dwongen sfeer overleg met het college en ambtenaren kan plaats vinden ter voorbereiding van 
besluitvorming verdween de openbaarheid. Er  wordt nu veel in beslotenheid vergaderd waardoor 
inwoners van onze gemeente geen kennis kunnen nemen hoe de besluitvorming in de raad tot 
stand komt. Ook is het een aantal keren voorgekomen dat er in het seniorenconvent vergaderd is 
om besluitvorming over een precair onderwerp voor te bereiden. Daarvoor is een seniorencon-
vent niet bedoeld. Bovendien kent het seniorenconvent een geheimhoudingsplicht waardoor al-
leen de deelnemende fractievoorzitters geïnformeerd worden zonder dat zij de fractie er bij kun-
nen betrekken. Onze fractie is al vanaf het begin kritisch geweest op deze werkwijze en werkt 
daar niet aan mee door weg te blijven.  
 
De vraag aan het college is dan ook: 
Wij willen graag uw mening vernemen over het vergaderen in beslotenheid. Daartoe zijn een ze-
vental vragen gesteld: 
  

 Hoe veel vergaderingen hebben er sinds de wijziging in de werkwijze in beslotenheid plaats-
gevonden?  

 
 Een van de redenen voor het vergaderen in beslotenheid is dat de ambtenaren op deze ma-

nier ‘vrijer’ konden spreken in de bijeenkomsten. Hoe heeft het ambtelijk apparaat de beslo-
tenheid ervaren? Is zij van mening dat zij daadwerkelijk een betere bijdrage heeft kunnen le-
veren aan de beeldvorming van de gemeenteraad?  

 
 Is het college van mening dat de inwoners als gevolg van deze beslotenheid belangrijke infor-

matie niet tot zich hebben kunnen nemen? 
 
 Is het college van mening dat het wenselijk is dat inwoners kennis kunnen nemen van de 

standpunten van politieke partijen over onderwerpen die hen aangaan? 
 
 Zo ja, is het college het met ons eens dat inwoners minder goed de kans hebben gehad om 

zich van deze standpunten op de hoogte te stellen als gevolg van het besloten karakter van 
de beeldvormende vergaderingen? Zo nee, waarom niet?  

 
 Deelt het college onze mening dat een deel van de politieke discussie in de openbare raads-

vergaderingen is weggenomen als gevolg van de besloten behandeling van de vergaderpun-
ten in de beeldvormende vergaderingen? 

 
 Minister Bruins-Slot heeft vorig jaar over het ‘achterkameroverleg’ van gemeenten gezegd 

dat dit onwenselijk is. Is het college hierover benaderd of op de vingers getikt door de minis-
ter?  

                                                                                                                                                                                 > 
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Begrenzing Dahliapark met park de Meet  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                   
 
 
 
 
 
De laatste weken krijgen wij van parkbezoekers vragen wat er aan de hand is met de grens tus-
sen het nieuwe Dahlia park en park de Meet. De sloot die gegraven wordt vertoond een knik rich-
ting het park, waarmee de beoogde grens overschreden wordt. 
 
In de beantwoording op eerder door ons  op 4 mei 2022 gestelde vragen (PV 2218) over dit on-
derwerp antwoord u: 
De kadastrale grenzen bepalen welke gronden bij het park horen en welke gronden van Schol-
tens Projecten zijn. Scholtens is voornemens om alleen een bestemmingsplanprocedure te door-
lopen voor hun eigen percelen. De gronden van het park blijven zodoende ongemoeid en worden 
niet betrokken bij het Dahlia Park. De aanduiding op de kaart is gemaakt omdat de gemeente 
heeft aangegeven zeer secuur om te willen gaan met de randen van dit plan langs park De Meet. 
Zowel aan de kant van het Dahlia Park, als de kant van het park.  

 Bent u op de hoogte van de door ons geconstateerde ontwikkeling waarbij de scheidings-
sloot de vastgestelde grens overschrijdt? 

 Bent u met ons van mening dat dit een ongewenste ontwikkeling is die teruggedraaid 
moet worden? 

 
 
Losloopgebieden honden 
Onze fractie wordt zo nu en dan benaderd door hondenbezitters. Zij geven aan dat er weinig hon-
denlosloopgebieden zijn in Hollands Kroon en dat het onduidelijk is waar er wel en niet losgelo-
pen mag worden. Daarom heeft onze fractie enkele vragen over dit onderwerp. 
 

 Op de Terp in Wieringerwerf hangen sinds kort borden dat honden aangelijnd moeten 
worden. Voorheen was het park rond de Terp een ontmoetingsplek. Zijn er plannen om 
weer een ontmoetingsplek te creëren waar hondenbezitters elkaar kunnen ontmoeten?  

 
 Een tijd geleden is er een publicatie geweest waarin inwoners van Wieringerwerf erop ge-

wezen werd dat zij naar Winkel kunnen om hun hond los te laten lopen. Is dit de dichtst-
bijzijnde loslooplocatie voor honden(bezitters) uit Wieringerwerf?  

 
 Wat is het gemeentelijke beleid inzake losloopgebieden voor honden?  

> 
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Gemeente Hollands Kroon gaat meer openbaar vergaderen 

  

   Hans Boskeljon                                                                                                              

www.regionoordkop.nl 

 
 
Anna Paulowna – Het was in de gemeente Hollands Kroon de eerste twee jaar van 
deze coalitieperiode vanwege de vele besloten bijeenkomsten nauwelijks echt open-
baar bestuur te noemen. De werkgroep bestuurlijke vernieuwing heeft nu voorgesteld 
om daar verbetering in aan te brengen, nog lang niet zoals het eigenlijk hoort, maar 
in elk geval wel beter. Op 9 december neemt zij daar een definitief besluit over, waar-
na de nieuwe werkwijze ter finale besluitvorming op 19 december voorligt in de ge-
meenteraad. 
 
Vrijwel alles speelde zich in Hollands Kroon achter gesloten deuren af. In principe 
was er slecht één openbare raadsvergadering per maand, waarin meestal slechts 
één onderwerp ter bespreking stond, dat daarna veelal direct doorging naar besluit-
vorming. De overige onderwerpen bestonden dan al uit hamerpunten ter besluitvor-
ming. Deze hamerpunten waren al eerder onderwerp van gesprek, maar dan achter 
gesloten deuren voor zowel pers als inwoners. 
 
Dat zijn nu juist de momenten dat inwoners normaal gesproken kennis kunnen ne-
men van de standpunten van gemeenteraadsfracties en daar, nog voor de echte be-
sluitvorming, invloed op zouden kunnen uitoefenen. Dat is de inwoners van Hollands 
Kroon de eerste twee jaar van deze coalitieperiode ontnomen en daar komt nu dus 
verandering in. Hoewel de aangekondigde verbetering niet geldt voor de BOT-
overleggen (Benen op tafel overleg) met het college, zijn nu de beeldvormende ver-
gaderingen wel openbaar, tenzij het presidium alsnog anders besluit.    
 
Achterkameroverleg 
Voor het ene onderwerp is het minder ernstig dan het andere, maar als er bijvoor-
beeld een nieuwe nota wonen wordt vastgesteld dan is het onwenselijk dat dit stuk 
voor het eerst openbaar besproken wordt op dezelfde avond dat het direct wordt 
vastgesteld. In andere gemeenten worden dit soort stukken eerst openbaar in com-
missievergaderingen besproken waarbij duidelijk wordt welke standpunten politieke 
fracties innemen of welke wijzigingen zij wensen te maken. Daar kunnen inwoners 
na publicatie in de media op reageren om invloed op het beleid uit te oefenen, waar-
na het een aantal weken later ter besluitvorming in de gemeenteraad komt. 
 
De toenmalige minister van Binnenlandse Zaken Hanke Bruins Slot heeft vorig jaar 
over het ‘achterkameroverleg’ van gemeenten gezegd dat dit onwenselijk is. De 
hoofdregel blijft wat haar betreft openbaar. Informele bijeenkomst mogen wat Bruins 
Slot betreft geen vluchtweg worden om bepaalde informatie voor burgers en pers 
verborgen te houden. Daarom werkt het ministerie van BZK dus wel aan een circulai-
re over het commissiestelsel in de Gemeentewet. 
 
Hans Boskeljon is sinds mei 2023 politiek verslaggever voor Regio Noordkop. Hij richt zich uitsluitend op 

de politiek binnen de gemeente Hollands Kroon. 
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Zorgvuldig  omgaan  met  vestiging  van  essentiële  datacenters 
 
De provincie Noord-Holland vindt datacenters belangrijk voor de economie en de digitale infra-
structuur.Er is geen ruimte meer voor nieuwe datacenters in de aangewezen gebieden rond Am-
sterdam, Haarlemmermeer en Hollands Kroon.  

Esther Rommel: “Om de vestiging van data-
centers ook in de toekomst mogelijk te blijven 
maken, is het nodig ruimte te zoeken buiten de 
bestaande clusters in Amsterdam, Haarlem-
mermeer en Hollands Kroon. Dat vraagt om het 
gesprek met het Rijk, andere provincies en an-
dere stakeholders. Totdat de uitkomsten van 
deze gesprekken bekend zijn, blijft de huidige 
clusterbepaling in Noord-Holland bestaan, 
maar in uitzonderlijke gevallen wil de provincie 
kunnen besluiten om hiervan af te wijken. Bij 
zo’n besluit weegt lokaal draagvlak en de bij-
drage die een datacenter levert aan maat-
schappelijke doelen zwaar. Ik wil daar nog aan 
toevoegen dat we gedurende de looptijd van 
deze datacenter strategie geen nieuwe initiatie-
ven voor hyperscale-datacenters toestaan in 
de provincie Noord-Holland.”  
 
Vestiging datacenters zorgvuldig laten ver-
lopen 
Datacenters zijn essentieel voor de digitale 
economie. Ze slaan niet alleen data op, maar 
leveren ook het rekenvermogen dat nodig is 
voor digitale processen binnen bedrijven, on-
derzoeksinstellingen en overheidsorganisaties. 
Tegelijkertijd doen de datacenters ook een be-
roep op energie en ruimte en hebben door hun 
verschijningsvorm effect op het landschap. Om 
de vestiging van datacenters zorgvuldig te la-
ten verlopen, heeft de provincie Noord-Holland 
in 2022 een datacenterstrategie vastgesteld. In 
deze strategie is onder andere vastgelegd dat 

ontwikkeling van datacenters alleen kan in Am-
sterdam, Haarlemmermeer en Hollands Kroon. 
De datacenterstrategie was opgesteld voor de 
periode 2022- 2024. Een herziening is dus no-
dig. 
  
Ontwikkelingen gaan hard 
De provincie houdt in de Datacenterstrategie 
Noord-Holland 2025-2027 (pdf, 960 kB) vast 
aan uitgangspunten die in de eerste strategie 
staan. Zo blijft de provincie samen met een 
groot aantal partners innovatie en verduurza-
ming van datacenters actief stimuleren. Doel is 
om zo de impact op de omgeving, watersys-
teem en energievoorziening verder te beper-
ken. Gedeputeerde Esther Rommel: “We willen 
de noodzakelijke ontwikkelingen mogelijk blij-
ven maken mits er voldoende oog is voor het 
effect van datacenters op het landschap, het 
energiesysteem, het watergebruik en het be-
nutten van de restwarmte. Op een aantal on-
derdelen is zeker een actualisatie nodig, want 
ontwikkelingen in de sector gaan hard.” 
 
Provinciale Staten bespreken de strategie 
Op 20 januari 2025 bespreken de leden van de 
Statencommissie bestuur de Datacenterstrate-
gie Noord- Holland 2025-2027. Provinciale Sta-
ten behandelen de strategie in februari 2025. 
 

 NH weekbericht 49 
 www.noord-holland.nl/Actueel 


